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Tisztelt Képvisel ő Úr!

Az Ön által feltett „ Hogyan kívánják visszaszorítani a gyermek- és fiatalkorúak körében az energiaital
fogyasztást?” című írásbeli kérdésre — Balog Zoltán miniszter úr megbízásából — az alábbi válasz t
adom .

A Kormány elkötelezett a táplálkozás-egészségügyi szempontból kedvez ő összetételű élelmiszerek
fogyasztásának ösztönzése, valamint az egészséges választékba nem illeszthet ő élelmiszerek
árusításának korlátozása tekintetében. Ezt a célkitűzést szolgálja a népegészségügyi termékadóról
szóló 2011 . évi CILI. törvény is . Ennek segítségével a bizonyítottan egészségügyi kockázatot hordoz ó
élelmiszerek, így például a jelent ős koffein-tartalmú illetve metil-xantint és taurint tartalmaz ó
energiaitalok fogyasztását kívánjuk visszaszorítani . A népegészségügyi termékadónak köszönhet ően
az érintett termékek ára átlagosan 29%-kal emelkedett, míg fogyasztásuk 25%-kal, a forgalmuk 27% -
kal esett vissza .

A nevelési-oktatási intézmények m űködéséről és a köznevelési intézmények névhasználatáról szól ó
20/2012. EMMI rendelet az energiaitalokkal kapcsolatosan további elő írásokat tartalmaz . A rendelet
szerint a nevelési-oktatási intézményben, valamint az intézményen kívül a gyermekek, tanulók részére
szervezett rendezvényeken a népegészségügyi termékadóról szóló törvény hatálya alá tartozó
élelmiszer nem árusítható, továbbá ezek az élelmiszerek az intézményben, illetve az intézményen kívü l
a gyermekek, tanulók részére szervezett rendezvényeken nem fogyaszthatóak .

Az energiaitalok tekintetében nem létezik uniós szint ű fogalom meghatározás . Ezért a jogszabály i
elő írások megalkotásához szükséges az energiaital — mint termékkör — definiálása is, hiszen nincs a
népegészségügyi termékadóról szóló törvényben foglaltakon kívül egyéb meghatározás az
energiaitalokra.

Jelenleg zajlik egy népegészségügyi kommunikációt fejlesztő kormányzati projekt, amelynek célja a z
egészségfejlesztéssel kapcsolatos általános és speciális egészségüzenetek eljuttatása a lakossághoz . A
projekt része az egészséges táplálkozásra, ennek keretében az energiaitalok fogyasztásával járó
egészségkockázatokra vonatkozó figyelemfelhívás is .

Budapest, 2014 . december 1 .
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Az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 10/2014 . (II. 24.) OGY határozat 2 . melléklet
43 . pontjában foglaltak megvalósulása érdekében mellékelten megküldöm Sneider Tamá s
(Jobbik) országgyűlési képviselő „Hogyan kívánják visszaszorítani a gyermek- és fiatalkorúa k
körében az energiaital fogyasztást?” című , K/2048. számú írásbeli választ igényl ő kérdésére
adott válaszomat .

Budapest, 2014 . december 1 .
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